

中国热带医学

ZHONGGUO REDAI YIXUE
CHINA TROPICAL MEDICINE

2011年5月 第11卷 第5期 Vol.11 No.5 月刊

主 管

中华人民共和国卫生部

主 办

中华预防医学会

海南省疾病预防控制中心

协 办

海南省人民医院

海南医学院附属医院

海南省中医院

解放军第187中心医院

海口市人民医院

海南农垦总医院

海南海灵化学制药有限公司

编 辑

中国热带医学编辑委员会

出 版

中国热带医学杂志社

地址:中国海南省海口市海府路44号

邮政编码:570203

电话:(86)-0898-65377298、65326675

传真:(86)-0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmffff@vip.163.com

ctmffff@163.com

网 址: <http://www.cntropmed.com>

社 长

杜建伟

主 编

杜建伟

副 主 编

王善青、崔宜庆(常务)

编辑部主任

崔宜庆(兼)

副 主 任

符式刚

发 行

中国热带医学杂志社

广告经营许可证:琼工商广字121号

ISSN 1009-9727

中国标准刊号: CN46-1064/R

印 刷

海南世知印刷工业有限公司

定 价

每期15.00元

全年12期共180.00元

定 购

全国各地邮政局:邮发代号:84-20

邮 购

中国热带医学杂志编辑部

中国海南省海口市海府路44号

邮编:570203

电话:0898-65377298、65326675

传真:0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmffff@163.com

2011年版权归中国热带医学杂志社所有
(如有印装质量问题请与编辑部联系更换)

目 次

论 著

维生素D受体特异性siRNA表达载体的构建 向伟,何小解,马燕琳,等(521)

广西首次发现野生果子狸感染旋毛虫 欧阳颀,黎学铭,张鸿满,等(524)

肺结核患者心理状况的模糊综合评价 王洪国,张乐,孔德众,等(528)

OA联合HGF治疗抗结核药物性肝损伤效果观察

..... 陈尊杰,谢汉彬,黄钥藩,等(530)

类视网膜母细胞瘤结合蛋白8基因的PCR检测 何敏,吴劲,徐建华,等(532)

急性弛缓性麻痹病例监测系统运转状况的灰色关联分析

..... 周其宏,赵月萍,方大春,等(534)

多重PCR技术检测病毒性肝炎相关病毒的研究 何英,吴正林,吴润香,等(536)

深圳市鼠群钩端螺旋体感染状况调查 林一曼,石晓路,王冰,等(540)

结核抗体检测及结核菌素试验在结核病诊断中的价值

..... 高玉然,张翠英,刘琳,等(542)

良性家族性婴儿惊厥家系候选基因的突变检测 ... 宋延民,龙莉莉,杨国帅,等(545)

三峡工程二期蓄水库首地区并殖吸虫病血清流行病学调查

..... 杨业勋,余小垓,罗枝笋,等(548)

疾病监控

广西AFP病例脊髓灰质炎病毒核苷酸变异情况分析

..... 蒋玉艳,钟革,班华国,等(550)

2008~2010年佛山市食品化学污染物调查 林日新,张艳萍,钟国强,等(552)

新加坡医疗保健体系的特点与借鉴 钟文菲(554)

2003~2009年昆明市鼠疫监测分析 洪劲,李建荣,邓智杰,等(556)

2005~2009年玉溪市肺结核流行病学特征分析	张丽梅,余绍清,李六九,等(559)
冷原子吸收法测定深圳市场牡蛎中总汞含量	姜杰,张慧敏,杨俊,等(561)
山东省肠道寄生虫病防治概况	刘波,李怀菊,桂建军,等(563)
松原市20例华支睾吸虫病流行病学分析	高启勇(565)
贵港市77例华支睾吸虫病临床流行病学分析	梁树德,黎团,侯俊,等(566)
南宁市3个贫困县结核病控制项目效果评价	赵亚玲,黄家运,张湘云,等(568)
江阴市2009年甲型H1N1流感疫情分析	马焰(570)
2007~2009年中山市综合医院华支睾吸虫病监测分析	曾科文,吕春梅,杨志钊(572)
不同职业暴露人群感染H5N1禽流感病毒风险性分析	袁洁,贺锋,苏良,等(573)
2005~2009年济宁市艾滋病检测分析	解翠华(575)
2008~2009年惠州市农村饮用水卫生状况分析	陶玉芬,杨维占(576)
一起饮用水污染引起感染性腹泻暴发的调查	苏新元,金玉明(577)

实验研究

辣蓼等四种黎药药材重金属元素含量研究	赖伟勇,杨卫丽,刘明生,等(579)
己酮可可碱干预大鼠胰腺纤维化的研究	王东盛,寇妍,王成纲,等(581)
佛山地区孕期夫妇地中海贫血筛查及基因诊断	罗海玲,区丽群,杨光(584)
姜黄素对急性肺损伤大鼠的保护作用及分子机制研究	刘玉斌,罗百灵,谢静,等(586)
IGT和T2DM患者胰岛 β 细胞功能以及胰岛素抵抗分析	莫俊奎,张丽君,林世平,等(589)

临床研究

分化型甲状腺癌再次手术39例临床分析	侯开庆,彭勃,赵国栋,等(591)
黄芪联合HAART治疗艾滋病疗效观察	何纲,丁佩佩,谭雅仪,等(593)
5种常见念珠菌反向斑点杂交技术的研究	武学成,龚文胜,吴长洪,等(595)
急性肢体动脉闭塞的血管内介入治疗价值	林德洪,陆士娟,陈漠水,等(597)
重组人血管内皮抑素联合GP方案治疗晚期非小细胞肺癌	陈永伟,程宏宁,陈亮,等(599)
P-糖蛋白和细胞表面分化抗原在急性髓系白血病中的表达	饶若,金丽华,姚红霞(601)
复方甘草酸苷联合紫外线治疗特应性皮炎效果观察	鲁东平,张荣,付敏,等(603)
抗CCP抗体和类风湿因子对类风湿关节炎诊断意义	常会忠,张加玲(605)
细胞染色体分析对良恶性浆膜腔积液鉴别诊断的临床研究	胡继华,刘彦慧,郑德清,等(607)
通心络联合氯沙坦治疗高血压伴高尿酸血症的疗效观察	程文俊,席建军,牛云枫(609)

格列美脲联合二甲双胍治疗 2 型糖尿病的成本效果评价 韩隆元(611)

胞二磷胆碱和抚触对缺氧缺血性脑病患儿的治疗效果 郑通喜,陈洁,陈川碧,等(613)

瑞舒伐他汀对 PCI 患者血清炎症因子影响的研究..... 郭华涛,王雁先(615)

促心肌素 C-末端肽对再灌注损伤大鼠心肌细胞凋亡的影响..... 姚震,陈淑芬,张云波,等(617)

螺内酯对急性前壁心肌梗死心室重构的影响 吴小波,马建林(620)

MRI 及 DSA 对脊髓动静脉畸形的诊断价值 唐少虎,韩向君,申艳光(622)

甲亢患者治疗前后骨生化指标和骨密度变化的临床研究 王朝迅,陈小盼(624)

美能联合液氮冷冻治疗白癜风疗效观察 张霞,李丹,阮征,等(626)

17 例伪马勒伯克霍尔德菌检测与耐药性分析 钟海英,张亮亮,郭红荔,等(628)

研究进展

HIV 集合检测策略方法及应用研究进展 江华洲,沈圣,蒋岩(630)

肠道病毒 71 致神经系统损害及肺水肿的研究进展..... 陈峰,刘涛,李建军(633)

抗 HIV 广谱中和血清表位特异性研究进展 胡新韬,洪坤学,邵一鸣(636)

GFP 在病原微生物感染病理模型上的应用 张晓燕,鲁澄宇(640)

嗜酸性粒细胞与蠕虫感染 田小军,谷俊潮,郭增柱(642)

肝/干细胞移植后磁共振跟踪研究进展 刘飒华,李灼日(645)

短篇报道

CO₂ 激光联合胸腺五肽局部注射治疗尖锐湿疣疗效观察 陈永忠(648)

一起 EV71 引起手足口病暴发疫情的调查 晋显春,于海柱,项娜,等(649)

其它

《中国热带医学》杂志出版消除疟疾专辑征文的通知 本刊编辑部(650)

[期刊基本参数]CN46-1064/R*2001*m*A4*128*ch+en*p*¥15.00*2800*59*2011-5

本期责任编辑:吴中菲

CHINA TROPICAL MEDICINE

Monthly

Established in 2001

Volume 11, Number 5

May, 2011

Responsible Institution

Ministry of Health of the
People's Republic of China

Sponsors:

China Preventive Medicine Association
& Hainan Provincial Center for Disease
Control and Prevention

Co-sponsors:

Hainan Provincial People's Hospital
Affiliated Hospital of Hainan Medical College
Hainan Provincial TCM Hospital
No. 187 Hospital of PLA
Haikou Municipal People's Hospital
Hainan Provincial Nongken General Hospital
Hainan Hailing Chemical Pharmaceutic Co. Ltd.

Editing:

The Editorial Board of China Tropical
Medicine

Address:

44 Haifu Road, Haikou, Hainan 570203,
The People's Republic of China
Tel: (86) -0898-65377298, 65326675
Fax: (86) -0898-65322196 (Automatic)
E-mail: ctmfff@vip.163.com
ctmfff@163.com
website: <http://www.cntropmed.com>

Director of Editorial Committee

DU Jian - wei

Editor-in-Chief:

DU Jian - wei

Managing Editor-in-Chief:

WANG Shan - qing, CUI Yi - qing

Chief of Editorial Department:

CUI Yi - qing

Printing

Hainan Shizhi Printing Industry Co. Ltd.

Price

Domestic: RMB 15.00 per issue

Overseas: \$ 10.00 per issue

Subscription: Local post office

Mail-order: The Editorial Department of
China Tropical Medicine

ISSN: 1009-9727

CN: 46-1064/R

CONTENTS

ORIGINAL ARTICLES

Identification of human vascular endothelial cells/rat vascular endothelial cells

transfected with vitamin D receptor gene *in vitro*.
..... XIANG Wei, HE Xiao - jie, MA Yan - lin, et al. (521)

The detection of *Trichinella spiralis* infected with *Civet cat* in Guangxi.
..... OUYANG Yi, LI Xue - ming, ZHANG Hong - man, et al. (524)

Fuzzy comprehensive evaluation of psychological status of pulmonary tuberculosis
patients. WANG hong - guo, ZHANG Le, KONG De - zhong, et al. (528)

Therapeutic effect of ornithine aspartate (OA) and hepatocyte growth - promoting factor
(HGF) on inpatients with anti - tuberculosis - drug induced hepatitis.
..... CHEN Zun - jie, XIE Han - bin, HUANG Yue - fan, et al. (530)

The RT - PCR detection of retinoblastoma binding protein 8 in esophageal cancer cells.
..... HE Min, WU Jing, XU Jian - hua, et al. (532)

Grey correlation analysis of the running situation of surveillance system of acute flaccid
paralysis (AFP) cases from 1994 to 2009 in Anhui Province.
..... ZHOU Qi - hong, ZHAO Yue - ping, FANG Da - chun, et al. (534)

Development of multiplex PCR assay for hepatitis - associated viral infection.
..... HE Ying, WU Zheng - lin, WU Run - xiang, et al. (536)

Survey of infectious status of leptospira in rat population in Shenzhen City.
..... LIN Yi - man, SHI Xiao - lu, WANG Bing, et al. (540)

The diagnostic values of serum tuberculosis antibody detection combined with PPD skin
test. GAO Yu - ran, ZHANG Cui - ying, LIU Lin, et al. (542)

Mutation detection of candidate genes for benign familial infantile seizures on a novel
locus of 1p36.12 ~ 1p35.
..... SONG Yan - min, LONG Li - li, YANG Guo - shuai, et al. (545)

An epidemiological survey of paragonimiasis prevalence in the three gorges dam area
after the second impoundment.
..... YANG Ye - xun, YU Xiao - gai, LUO Zhi - sun, et al. (548)

DISEASE CONTROL

Analysis of nucleotide variation of poliovirus isolated from acute flaccid paralysis
cases in Guangxi. JIANG Yu - yan, ZHONG Ge, BAN Hua - guo, et al. (550)

Survey of chemical pollution of food in Foshan City from 2008 to 2010.
..... LIN Ri - xin, ZHANG Yan - ping, ZHONG Guo - Qiang, et al. (552)

Features and experience of Singapore's medical health care system.	ZHONG Wen - fei. (554)
Surveillance of plague in Kunming City from 2003 to 2009.	HONG Jin, LI Jian - rong, DENG Zhi - jie, et al. (556)
Analysis of epidemiological characteristics of pulmonary tuberculosis in Yuxi City from 2005 to 2009.	ZHANG Li - mei, YU Shao - qing, LI Liu - jiu, et al. (559)
Determination of total mercury in oysters from Shenzhen markets by cold atomic - absorption spectroscopy.	JIANG Jie, ZHANG Hui - min, YANG Jun, et al. (561)
General situation of control of intestinal parasitic diseases in Shandong Province.	LIU Bo, LI Huai - ju, GUI Jian - jun, et al. (563)
Epidemiological analysis of 20 clonorchiasis cases in Songyuan City.	GAO Qi - yong. (565)
Epidemiological analysis of 77 clonorchiasis cases in Guigang City, Guangxi.	LIANG Shu - de, LI Tuan, HOU Jun, et al. (566)
Final evaluation of first round of global fund tuberculosis control project in 3 poverty - stricken counties of Nanning City.	ZHAO Ya - ling, HUANG Jia - yun, ZHANG Xiang - yun, et al. (568)
Epidemic features and influential factors of influenza A(H1N1) in Jiangyin in 2009.	MA Yan. (570)
Monitoring of clonorchiasis in Zhongshan Municipal integrated Hospitals in 2007 ~ 2009.	 ZENG Ke - wen, LÜ Chun - mei, YANG Zhi - zhao. (572)
Risk analysis of avian influenza virus H5N1 subtype infection in different occupation groups.	 YUAN Jie, HE Feng, SU Liang, et al. (573)
Analysis of prevalence of HIV/AIDS in Jining City from 2005 to 2009.	XIE Cui - hua. (575)
Hygienic conditions of drinking water in rural areas of Huizhou City in 2008 ~ 2009.	TAO Yu - fen, YANG Wei - zhan. (576)
Survey of an outbreak of infective diarrhea due to contamination of drinking water.	SU Xin - yuan, JIN Yu - ming. (577)

EXPERIMENTAL STUDY

Detection of heavy metal contents in four Li Nationality Medicine.	LAI Wei - yong, YANG Wei - li, LIU Ming - sheng, et al. (579)
Effect of pentoxifylline on pancreas fibrosis in rat.	WANG Dong - sheng, KOU Yan, WANG Cheng - gang, et al. (581)
Antenatal screening and genetic diagnosis of thalassemia among pregnant women and their husbands in Foshan City.	LUO Hai - ling, OU Li - qun, YANG Guang. (584)
Molecular mechanism and protective effect of curcumin on acute lung injury rats.	LIU Yu - bin, LUO Bai - ling, XIE Jing, et al. (586)
Analysis of pancreatic beta - cell function and insulin resistance in patients with impaired glucose tolerance and type 2 diabetes patients.	MO Jun - luan, ZHANG Li - jun, LIN Shi - ping, et al. (589)

CLINICAL RESEARCH

Clinical analysis of 39 well - differentiated thyroid carcinoma patients.	HOU Kai - qing, PENG Bo, ZHAO Guo - dong, et al. (591)
Effect of astragalus in combination with HAART on AIDS patients.	HE Gang, DING Pei - pei, TAN Ya - yi, et al. (593)
The establishment of five reverse cross blot hybridization techniques for diagnosis of candida species.	WU Xue - cheng, GONG Wen - sheng, WU Chang - hong, et al. (595)
Value of intravascular interventional therapy in treatment of acute arterial occlusions in limbs.	 LIN De - hong, LU Shi - juan, CHEN Mo - shui, et al. (597)
Efficacy of endostar combined with vinorelbine and cisplatin in treatment of advanced non - small - cell lung cancer.	CHEN Yong - xing, CHENG Hong - ning, CHEN Liang, et al. (599)
The expression level of P - glycoprotein and cell surface differentiation antigens in acute myeloid leukemia.	RAO Ruo, JIN Li - hua, YAO Hong - xia. (601)

Efficacy of compound glycyrrhizin combined with narrow - band ultraviolet B

in treatment of atopic dermatitis. LU Dong - ping, ZHANG Rong, FU Min, et al. (603)

Significance of detection of RF and anti - ccp in diagnosis of rheumatoid arthritis. CHANG Hui - zhong, ZHANG Jia - ling. (605)

Differential diagnosis of benign or malignant polyserositis with chromosome detection.
..... HU Ji - hua, LIU Yan - hui, ZHENG De - qing, et al. (607)

Curative effect of tongxinluo combined with losartan on hypertension patients

complicated with hyperuricemia. CHENG Wen - jun, XI Jian - jun, NIU Yun - feng. (609)

Cost - effectiveness analysis of type 2 diabetes treated by amaryl combined with metformin. HAN Long - yuan. (611)

Impact of cytidine diphosphate choline and caresses touching on the development of the newborns.
..... ZHENG Tong - xi, CHEN Jie, CHEN Chuan - bi, et al (613)

Effect of rosuvastatin on inflammatory factors in CHD patients after percutaneous coronary intervention.
..... GUO Hua - tao, Wang Yan - xian. (615)

Effects of cardiotrophin - 1 C - terminal peptides on cardiomyocyte apoptosis in SD rats

following myocardial ischemia - reperfusion injury. YAO Zhen, CHEN Shu - fen, ZHANG Yun - bo, et al. (617)

Effect of spironolactone on ventricular remodeling in patients with acute anterior myocardial infarction.
..... WU Xiao - bo, Ma Jian - lin. (620)

The value of MRI and DSA in diagnosis of spinal cord vascular malformations.
..... TANG Shao - hu, HAN Xiang - jun, SHEN Yan - guang. (622)

A clinical study on changes of bone biochemical parameters and bone mineral density

in hyperthyroidism patients before and after treatment. WANG Chao - xun, CHEN Xiao - pan. (624)

Observation on the efficacy of compound glycyrrhizin tablets combined with liquid

nitrogen cryotherapy in treatment of vitiligo. ZHANG Xia, LI Dan, RUAN Zheng, et al. (626)

Drug - resistance of 17 cases infected with *Burkholderia pseudomallei*.
..... ZHONG Hai - ying, ZHANG Liang - liang, GUO Hong - li, et al. (628)

RESEARCH PROGRESS

Advance on HIV pooling test strategy and application. JIANG Hua - zhou, SHEN Sheng, JIANG Yan. (630)

Progression in the study on central nervous system damage and pulmonary edema due to EV71 infection.
..... CHEN Feng, LIU Tao, LI Jian - jun. (633)

Advance in identification and analysis of epitope specificities of broadly neutralizing anti - HIV - 1 sera.
..... HU Xin - tao, HONG Kun - xue, SHAO Yi - ming. (636)

The role of GFP playing in the pathology model of pathogenic microorganisms. ZHANG Xiao - yan, LU Cheng - yu. (640)

Relationship between eosinophils and helminth infection. TIAN Xiao - jun, GU Jun - chao, GUO Zeng - zhu. (642)

Advance in research of MRI tracing in hepatocyte/stem cell transplantation. LIU Sa - hua, LI Zhuo - ri. (645)

SHORT ARTICLE

Efficacy of CO₂ laser combined with thymopentin for injection in treatment of condyloma

acuminatum patients. CHEN Yong - zhong. (648)

An investigation on a break out of hand - foot - mouth disease (HFMD) caused by EV71

virus in a kindergarten of Fangshan District in Beijing. JIN Xian - chun, YU Hai - zhu, XIANG Na, et al. (649)